



دائرة الثقافة والسياحة  
DEPARTMENT OF CULTURE  
AND TOURISM

07/04/2023

Destination Management Establishments, Tour Operators, Museums, Cultural, Tourism and Leisure General Managers

السادة/ مدراء شركات إدارة الوجهات، منظمي الجولات السياحية، المتاحف، والمواقع السياحية، الثقافية والترفيهية المحترمون

Circular No. 6/2023

تعميم رقم 6/2023

**Subject:** Utilisation of Tourist Guides Licensed by the Department of Culture and Tourism – Abu Dhabi

**الموضوع:** الاستعانة بالمرشدين السياحيين المرخصين من دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي

Greetings,

تحية طيبة وبعد،

Pursuant to Law No.8 of 2018 establishing the Department of Culture and Tourism – Abu Dhabi (DCT Abu Dhabi) with a mandate to develop the tourism industry in the Emirate of Abu Dhabi, and upon the Executive Council's Chairman Resolution No. 67/2006 on tourist guiding in Abu Dhabi, and upon DCT Abu Dhabi's Chairman Resolution No. 12/2017 relating to tourism activities in the Emirate of Abu Dhabi through the tasks assigned to DCT Abu Dhabi.

بناءً على القانون رقم 8 لسنة 2018 بشأن إنشاء دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي وما نص عليه بشأن المهام والاختصاصات لتحقيق التنمية السياحية لإمارة أبوظبي، وبناءً على القرار رقم 67 لسنة 2006 بشأن الإرشاد السياحي في إمارة أبوظبي، وقرار رئيس دائرة الثقافة والسياحة رقم 12 لسنة 2017 بشأن الأنشطة السياحية في إمارة أبوظبي وذلك من خلال القيام بالمهام الموكلة للدائرة.

Reference is made to previously issued circulars regarding tourist guides licensed by DCT Abu Dhabi. Kindly ensure compliance with the below to avoid any violations:

وبالإشارة إلى التعميم السابقة بشأن المرشدين السياحيين المرخصين من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي نود التنبيه بضرورة الالتزام بما يلي تفادياً لأي مخالفات:

1. Only use tourist guides licensed by DCT Abu Dhabi.
2. Ensure that the tourist guide license issued by DCT Abu Dhabi is valid (as mentioned on the license) before assigning the tourist guide to a tour in the emirate of Abu Dhabi.
3. Do not allow the silent guiding phenomenon, where a tourist guide licensed by DCT Abu Dhabi is allowing the entrance of another unlicensed tourist guide to give a tour in a tourism, cultural or entertainment site.
4. All museums, tourism, cultural, and entertainment sites must allow only tourist guides licensed by DCT Abu Dhabi to conduct tours or/and escort groups based on the policies of the site.

1. ضرورة الالتزام بالاستعانة بالمرشدين السياحيين المرخصين من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي.
2. ضرورة التأكد من أن رخصة المرشد السياحي الصادرة من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي سارية المفعول، والموضحة في الرخصة قبل تعيين المرشد السياحي لجولة في إمارة أبوظبي.
3. عدم السماح بظاهرة الإرشاد الصامت، والتي يتم فيها استخدام المرشد السياحي المرخص من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي لمرافقة الزوار، وذلك للسماح بدخول مرشد سياحي غير مرخص إلى المواقع السياحية، الثقافية، والترفيهية لتقديم الجولة للزوار.
4. تلتزم المتاحف، المعالم السياحية، والمواقع الثقافية والترفيهية بالسماح فقط للمرشدين السياحيين المرخصين من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي بالدخول إلى المواقع وتقديم الجولات السياحية أو مرافقة الزوار حسب القوانين المتبعة في الموقع.

Please note that inspection operations will be conducted by DCT Abu Dhabi's judicial regulators to verify compliance with using only tourist guides licensed by DCT Abu Dhabi.

يرجى العلم بأنه سيتم إجراء عمليات تفتيشية من قبل مأموري الضبطية القضائية التابعين لدائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي للتحقق من الالتزام بالاستعانة بالمرشدين السياحيين المرخصين من قبل دائرة الثقافة والسياحة – أبوظبي.

For further enquiries, please contact the following:  
Abu Dhabi Contact Centre - 800 555  
E-mail: [idd@dctabudhabi.ae](mailto:idd@dctabudhabi.ae).

للمزيد من الاستفسارات يمكنكم التواصل بما يلي:  
مركز اتصال حكومة أبوظبي - 800 555  
البريد الإلكتروني:

[idd@dctabudhabi.ae](mailto:idd@dctabudhabi.ae)



دائرة الثقافة والسياحة  
DEPARTMENT OF CULTURE  
AND TOURISM

Kind Regards.

The Department of Culture and Tourism - Abu Dhabi

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير.

دائرة الثقافة والسياحة - أبوظبي



Handwritten signature in blue ink